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ČESKO: Předsedkyně Sněmovny Markéta Pekarová Adamová se v květnu chystá na návštěvu
Washingtonu, kam ji doprovodí podnikatelská delegace. Plán návštěvy patřil mezi témata
jejího pátečního jednání s novým americkým velvyslancem v Praze Bijanem Sabetem. Podle
Pekarové mluvili i o její chystané březnové cestě na Tchaj-wan.

Pekarová Adamová na jednání ocenila, že Spojené státy mají v Česku po dvou letech plnohodnotného
velvyslance. „Pro naše spojenecké vztahy je to velmi důležité,“ řekla ČTK. Posledním americkým
velvyslancem v Praze byl Stephen King, který na konci roku 2020 oznámil, že se pozice s nástupem
nového prezidenta Joea Bidena vzdá. Od té doby byl post velvyslance USA v Praze neobsazený, Sabet
se funkce ujal v polovině února.

V květnu navštíví Pekarová Adamová Washington. „Půjde o parlamentní delegaci, která by měla být
složená nejen ze zástupců Poslanecké sněmovny, ale bude doprovázena podnikatelskou delegací. Já
budu v jejím čele,“ řekla. Chystá jednání se svým protějškem, dalšími zástupci Kongresu, ale i
krajanskou komunitou, která žije v USA. Sabet podle ní přislíbil, že bude ohledně přípravy cesty
nápomocen.

Připomněla i parlamentní setkání Krymské platformy, které bude na podzim spolu s ukrajinským
parlamentem hostit česká Sněmovna. Platforma sdružuje národní a mezinárodní snahy o osvobození
Krymu. „Byli bychom rádi, kdyby se pan předseda Sněmovny reprezentantů Kevin McCarthy v říjnu
na tuto velkou akci dostavil,“ uvedla.

Šéfka Sněmovny se chystá za dva týdny na cestu na Tchaj-wan. Doprovodit ji má delegace
podnikatelů, zástupců měst i vědecko-výzkumných a vzdělávacích organizací. “Bavili jsme se o této
cestě a o jejím obsahu, protože je to pro Spojené státy velmi zajímavé,” uvedla.

Okrajově se schůzka s velvyslancem dotkla i tématu energetiky, ne však přímo stavby nového
jaderného bloku v Dukovanech, která je s ohledem na účast severoamerické společnosti
Westinghouse v tendru jednou ze Sabetových priorit v Praze. „Spíš jsme hovořili o tom, jaká je naše
zkušenost, kdy jsme byli v rekordním čase schopni proměnit závislost v úplnou nezávislost na ruském
plynu,“ řekla Pekarová Adamová.

 

ZDROJ

https://cz24.news/pekarova-jednala-s-americkym-velvyslancem-v-kvetnu-jede-do-washingtonu/
https://cz24.news/pekarova-jednala-s-americkym-velvyslancem-v-kvetnu-jede-do-washingtonu/
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Pekarova-jednala-s-americkym-velvyslancem-V-kvetnu-jede-do-Washingtonu-731693

